
كارخانه س��يمان دهلران با ظرفيت توليد 4هزار تن 
سيمان در روز، در مساحتي به گستردگي ۵۰هكتار، 
در كيلومتر ۱۲شهر دهلران در استان ايلام واقع شده 
اس��ت. راه اندازي اين مجتمع صنعتي با توجه به دارا 
بودن ۲۲۰ كيلومتر مرز مشترك شهرستان دهلران 
با عراق، مي تواند نقش بسزايي در توسعه شهرستان و 
صادرات اين محصول به كشور عراق ايفا كند. اما به رغم 
اهميت، اين پروژه همچنان راك��د مانده و متوليان 
تصميمي براي فعال سازي اين طرح ندارند. حالا پس 
از گذشت چند سال بي توجهي سرمايه گذار به كارخانه 
سيمان دهلران باعث شده كه بخش هاي مختلف اين 
كارخانه به بهره برداري كامل نرسد. به رغم اهميت اين 
طرح كليدي در اشتغالزايي و افزايش صادرات از استان 

به كشورهاي حاشيه، باز هم راكد مانده و متوليان دست 
روي دست گذاشته  و اقدامي اساسي نمي كنند. 

  تعويق بي پايان كارخانه
پروژه مذكور نه تنها بعد از ۱۵ سال با حدود 76 درصد 
پيشرفت فيزيكي معلق مانده، بلكه همان چند كارگري 
كه روي طرح احداث كارخانه كار مي كردند هم با وجود 
داشتن قرارداد، اخراج ش��دند. اكنون بيش از ۹ماه از 
اخراج كارگران كارخانه سيمان دهلران مي گذرد و 
به رغم احكام ديوان عدالت اداري، دادگستري و اداره 
كار متأسفانه اين كارگران نتوانسته اند به كار برگردند و 
براي گذران زندگي و امرار معاش به مشكل برخورده اند. 
تا جايي كه برخي از كارگران براي تأمين زندگي خود به 
اجبار دست به حراج اموال خود زده اند. رؤساي كارخانه 

س��يمان دهلران هم همچنان به احكام صادرش��ده 
تمكين نكرده و كارگران اخراجي و خانواده هاي آنها 
هستند كه اكنون متضرر ش��ده اند. البته مشكل به 
همين جا ختم نمي شود و با توجه به شواهد موجود، 
گويا رؤساي كارخانه سيمان دهلران براي ادامه احداث 
كارخانه تصميمي ندارند، چراكه براي پرداخت حقوق 
معوقه كارگران دست به حراج تجهيزات كارخانه زده  و 
اموال موجود را به مزايده گذاشته اند.  نماينده كارگران 
اخراج شده با اشاره به وضعيت كارگران اخراج شده، 
مي گويد: بيشتر افراد اخراج شده از كارخانه سيمان 
دهلران بالاي هفت سال سابقه كار دارند و متأسفانه به 
دلايل نامعلوم، 4۳ نفر از كاركنان اين كارخانه به رغم 
داشتن قرارداد اس��تخدامي اخراج شده اند.  محسن 

ولي زاده با اشاره به شروط بازگشت كارگران به كار كه 
از سوي رؤساي اين كارخانه ارائه شده است، مي افزايد: 
يكي از شرايط بازگش��ت به كار كارگران اخراجي از 
سوي هيئت مديره كارخانه سيمان، لغو قرارداد دائم و 
تبديل آن به قرارداد سه ماهه است. از اين رو با دردست 
داشتن مستندات و مدارك موجود به اداره كار و امور 
اجتماعي مراجعه كرديم و حكم بازگشت به كار تعداد 
4۳نفر كارگر اخراجي از سوي اداره كار و امور اجتماعي 
و هيئت تشخيص صادر ش��د اما مسئولان كارخانه 

به حكم صادر شده توجهي ندارند. 
  لزوم اجراي حكم هيئت حل اختلاف

بنا به گفته نماينده كارگران اخراج شده، عدم توجه 
مسئولان كارخانه سيمان دهلران به حكم اداره كار و 
امور اجتماعي منجر به مراجعه اين كارگران به مراجع 
قضايي ش��ده كه باز هم رأي ديگري براي بازگشت 
كارگران به كار صادر ش��د اما باز ه��م هيئت مديره 
كارخانه به رأي دادگستري بي توجه هستند. متأسفانه 
به رغم صدور چندين حكم بازگش��ت به كار از سوي 
مراجع قضايي، مسئولان كارخانه سيمان دهلران از 
پذيرش ما امتناع مي كنند و انتظار است كه متوليان 
نيز در اين راستا چاره انديشي كنند.  حسين پارياب، 
سرپرست اداره كار و رفاه اجتماعي شهرستان دهلران 
با تأييد اين موضوع كه تع��دادي از كارگران كارخانه 
سيمان دهلران با در دس��ت داشتن قرارداد دائمي از 
كار بيكار شده اند، مي گويد: اين كارگران با ارائه مدارك 
قانوني با مراجعه به هيئت حل اختلاف و ديوان عدالت 
اداراي حكم بازگشت به كار را گرفته اند اما مسئولان 
كارخانه سيمان حكم را اجرايي نمي كنند.  اميدعلي 
سبزي، فرماندار دهلران نيز با اشاره به اينكه كارخانه 
س��يمان دهلران يكي از كليدي ترين پروژه هاي در 
دست احداث اين شهرستان است، مي گويد: با جديت 
به دنبال برطرف شدن مشكلات اين طرح و بهره برداري 
از آن هستيم. كارخانه سيمان دهلران چند سالي  است 
كه به كمك بخش خصوصي كار عمليات اجرايي اش 
كليد خورده و از پيشرفت فيزيكي خوبي هم برخوردار 
است.  با توجه به شرايط موجود و دست روي دست 
گذاشتن هاي متوليان اس��تاني، همچنان بازگشت 
كارگران به كار و ادامه عمليات احداث پروژه كارخانه 
س��يمان دهلران در هاله اي از ابهام قرار دارد. زماني 
متوليان دليل تعويق اين عمليات را عدم تخصيص 
اعتبارات لازم مي دانستند اما اكنون ديگر صحبتي از 
لزوم تخصيص اعتبار هم نيست و براي پرداخت حقوق 
معوقه كارگران هم چوب حراج به تجهيزات كارخانه 
در دست احداث زده شده و ديگر اميدي به ادامه اين 
پروژه با اين شرايط نيست. گويي مسئولان مربوطه هم 
از احداث اين كارخانه نااميد شده و اكنون در تلاشند 
كارخانه سيمان دهلران را با تمام اهداف و مزاياي آن 

به فراموشي بسپارند. 

پروژه مسكن مهر بلكو در شهرس��تان بويراحمد 
از جمله پروژه هايي اس��ت كه به علت بي توجهي 
سازمان هاي متولي پس از گذشت شش سال نيمه 
كاره رها شده و متقاضيان و صاحبان امتيازهاي اين 
واحدهاي به اصط��لاح ارزان را بلاتكليف و خانه به 
دوش نگه داشته است. قرار بود پروژه ۳۰6 واحدي 
در قالب ۵۱ بلوك    ش��ش واحدي در س��ه طبقه 
با تلاش سازمان همياري ش��هرداري هاي استان 
كهگيلويه و بويراحمد ظرف يك سال تكميل و آماده 
تحويل شود اما نه تنها اين وعده محقق نشد بلكه 
متقاضيان با وجود گذشت شش سال همچنان در 
بي اطلاعي و بلاتكليفي مانده اند و پيگيري هايشان به 
هيچ نتيجه اي نمي رسد! اين در حالي است كه طي 
اين سال ها هنوزمتقاضيان نمي دانند تكليف وام ۲۲ 
ميليون توماني كه براي احداث واحدها به سازمان 
مذكور پرداخت شده چه ش��ده است.  لازم به ذكر 
است در حال حاضر از ۵ هزار و ۲4۰واحد مسكن 
مهر در استان، تا پايان سال ۹4 تنها حدود يك هزار 

و 68۰ واحد به بهره برداري رسيده است. 
  آمارهاي دروغين مانع رسيدگي 

اگرچ��ه وضعيت مس��كن مه��ر در بس��ياري از 
استان هاي كشور به عنوان پروژه دولتي رها شده 
با گير ودارهاي بسياري روبه رو است اما وضعيت 
پيشرفت اين طرح در استان كهگيلويه قابل تأمل 
است! ارائه آمارهاي كذب كه با واقعيت فرسنگ ها 
فاصله دارد و بالا بردن عدد پيشرفت فيزيكي اين 
واحدها در گزارش��ات و مصاحبه ها مي تواند يكي 
از مهم ترين دلايل عقب مان��دن اين پروژه و عدم 
رسيدگي جدی مسئولان دولتي به وضعيت اين 
واحدهاي مسكوني محسوب شود. پروژه مسكن 
مهر بلكو در شهرستان بويراحمد با وجود گذشت 
شش سال از ش��روع عمليات احداث، نيمه كاره و 
بلاتكليف رها شده و پيگيري هاي مكرر متقاضيان 
نيز تاكنون دردي را دوا نكرده است. در حالي كه 
پروژه مسكن مهر بلكو عملًا بيش از دو سال است 
كه مهر تعطيل خ��ورده و در اين مدت حتي يك 

آجر به اين واحدها اضافه نشده، مسئولان استان 
مدعي شده اند اين واحدها به پيشرفت فيزيكي 8۵ 
درصدي رسيده و تكميل كار و تحويل واحدها در 
انتظار رسيدن بودجه است! مسئله اي كه اثبات آن 
به بررسي هاي كارشناسي نياز ندارد و در بازديد از 
اين واحدها مي توان با قطعيت پيشرفت كمتراز۳۰ 

درصدي اين واحدها را تأييد كرد. 
  همه چيز مبهم است 

در ميان مش��كلاتي كه بر س��ر راه س��اخت پروژه 
مسكن مهر بلكو در شهرس��تان بويراحمد روييده 
و طاقت متقاضيان را طاق كرده اس��ت نامشخص 
بودن وضعي��ت قرارداده��ا و ابهاماتي در خصوص 
وام هاي اعطايي به متقاضي��ان بيش از ديگر موارد 
خودنمايي مي كند. طبق اظهارات معاون مسكن 
راه و شهرسازي كهگيلويه و بويراحمد پروژه مسكن 
مهر بلكو قرارداد دو جانبه اي است كه بين متقاضيان 
و سازمان همياري ش��هرداري هاي استان منعقد 
شده و طبق دستور وزارت راه و شهرسازي، ادارات 

راه وشهرس��ازي اس��تان ها حق دخالت و ورود به 
پروژه هاي دو جانبه را ندارند!

اين در حالي است كه مسئولان استان ها معتقدند 
اينگون��ه قراردادها منحصر به فرد ب��وده و ابهامات 
زيادي دارد كه عملًا مانع از پيشرفت كار مي شود. 
پژمان نيك اقبالي معاون عمراني استاندار كهگيلويه 
و بويراحمد يكي از منتقدان اين نوع قرارداد منعقد 
شده در پروژه هاي مسكن مهر استان در اين خصوص 
مي گويد: محكم ترين قانون در بحث ساخت وسازها 
ش��رايط عمومي پيمان است كه اين ش��رايط بر 
قراردادهاي مسكن مهر استان حاكم نيست، چراكه 
پروژه مسكن مهري كه راه و شهرسازي متولي آن 
است دس��ت پيمانكار را در برخي موارد مي بندد و 
پيمانكار آنگونه كه باي��د نمي تواند پاي كار بيايد و 
در مسكن مهري كه راه و شهرسازي متولي است 
بسياري از پيمانكاراني كه كار را رها كرده بودند  پاي 
كار آمدند. اما در اين پروژه افزايش قيمت ها سبب 
ش��ده پيمانكاران اين پروژه را نيمه كاره رها كنند.  
به هر حال ظاهراً اين قرارداد بدون توجه و بررسي 
عواقب آن منعقد شده و متقاضيان و مسئولان استان 
چاره اي جز پذيرفتن آن ندارند. جالب اينجاست كه 
نماينده سازمان همياري شهرداري هاي استان هم 
به عنوان يك پاي قرارداد تاكنون جواب مشخص و 
قانع كننده اي به متقاضيان مسكن مهر بلكو نداده 
و در مصاحبه ه��اي مطبوعاتي صرفاً ب��ه تأكيد بر 
لزوم همكاري بيشتر متقاضيان با اين اداره بسنده 

كرده است! 
جالب تر اينكه در حالي كه مش��كلات مطرح شده 
توسط متقاضيان با عدم پاسخگويي مناسب نماينده 
سازمان همياري شهرداري هاي استان همراه است 
استانداري كهگيلويه و بويراحمد خواهان همكاري 
متقاضيان با اين س��ازمان ش��ده و اعلام كرده در 
صورت عدم همكاري و عدم نتيجه گيري مطلوب، 

اين موضوع در محكمه قضايي مطرح مي شود!
نيك اقبالي به پيگيري برخي مشكلات واحدهاي 
مذكور هم وع��ده داده و گفته: انش��عابات آب در 
صورت پرداخت هزينه توسط مردم ظرف دو هفته 
آينده وصل مي شود و بحث فاضلاب نيز در صورت 
همكاري مردم تا يك ماه آينده حل مي شود. وي 
همچنين افزوده است: ميزان زيربنا براي هر واحد 
مشخص و بر اساس قيمت كارشناسي زمان شروع 
پروژه پرداخت شود.  طبق اظهارات معاون عمراني 
استاندار كهگيلويه و بويراحمد براي حل اختلافات 
در مورد عرصه و محوطه سازي  قرار است  جلسه اي 
با حض��ور نمايندگان م��ردم، س��ازمان همياري 
شهرداري ها و تعدادي كارش��ناس خبره برگزار 
شود و نتيجه جلسه به عنوان مبناي كار قرار گيرد 
و در صورت عدم نتيجه گيري مطلوب، در محكمه 

قضايي موضوع مطرح شود. 
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چوب حراج بر سيمان دهلران  برای پرداخت حقوق کارگران 
پروژه كليدي دهلران با 15 سال تعويق به مرحله افتتاح نرسيد

بلاتكليفي متقاضيان مسكن مهر بلكو 6 ساله شد
 خانه به دوشي 306خانوار بويراحمدي  ادامه دارد

 مشارکت سرمايه گذاران ايتاليايي 
در ساخت آزادراه همدان - کرمانشاه    

معاون برنامه ريزي و اقتصاد حمل و نقل وزارت      كرمانشاه
راه و شهرسازي از اعلام آمادگي سرمايه گذاران 
يك ش�ركت ايتاليايي براي احداث آزادراه همدان - كرمانشاه خبر داد. 
امير اميني گفت: قرارداد اجراي آزادراه همدان- كرمانشاه با قرارداد شركت 
ايتاليايي تا هشتم خرداد نهايي مي شود و اين شركت اهتمام جدي براي 
اين كار دارد.  وي افزود: انتخاب مس��ير آزادراه همدان - كرمانشاه با خود 
سرمايه گذاران ايتاليايي است و اين آزاد راه از مسيري عبور داده مي شود كه 
ترافيك بيشتري داده باشد و اميدواريم كه مسير اين آزادراه از سنقر عبور 
داده شود.  اميني با اشاره به اينكه مسير كرمانشاه - خرم آباد در بطن مسير 
احداث آزادراه بازرگان تا بندر امام قرار دارد، گفت: شركت ايتاليايي براي 
احداث اين آزادراه نيز وارد مذاكره شده  و قرار است اين شركت با سازمان 
راهداري به توافق برس��ند تا اين پروژه به صورت BOT يا BLT احداث 
شود.  وي همچنين از آمادگي شركت مرز راه براي احداث آزادراهي در مرز 
پرويزخان و خسروي به سرپل ذهاب خبر داد و افزود: مجموع اين دو مسير 
۲4 كيلومتر است و اين شركت براي احداث اين پروژه اعلام آمادگي كرده 
و با توجه به ترافيك بالاي اين دو مسير احداث آزادراه براي شركت مربوطه 
مقرون به صرفه است.  اميني ادامه داد: در صورتي كه قرارداد پروژه احداث 
آزادراه مرز پرويزخان و خسروي به سرپل نهايي شود پيش بيني ما اين است 

كه در مدت ۱8 ماه اين پروژه به مرحله بهره برداري برسد.     
 

اجراي طرح ارتقاي امنيت غذايي در اردبيل  
دادستان عمومي و انقلاب مركز استان       اردبيل
اردبيل از اجراي ط�رح ارتقاي امنيت 
غذايي و مب�ارزه با ارائه م�واد خوراكي، آش�اميدني و پروتئيني 
غيرس����الم و غيربهداش�تي در اردبي�ل خب�����ر داد. 
ناصر عتباتي گفت: براساس مصوبه اي كه در دادسراي اردبيل به تصويب 
رسيده طرح ارتقاي امنيت غذايي و مبارزه با ارائه مواد خوراكي، آشاميدني 
و پروتئيني غيرسالم و غيربهداشتي در اردبيل اجرا مي شود.  وي با اشاره به 
هماهنگي با تمامي نهادهاي مربوطه در اين امر افزود: در اجراي اين طرح 
دامپزشكي، غذا و دارو، شهرداري، نيروي انتظامي و تمامي دستگاه ها در اين 
حوزه مشاركت و همكاري مي كنند.  دادستان عمومي و انقلاب مركز استان 
اردبيل گفت: بر اين اساس اكيپ هاي متعددي در سطح شهر راه اندازي 
شده كه با دستور قضايي از نزديك بازرسي و كنترل هاي لازم را انجام داده و 
با بررسي هاي كارشناسي با متخلفان برخورد مي كنند.  عتباتي افزود: ارائه 
و توزيع هرگونه مواد غذايي و خوراكي ناسالم، فاسد، غيربهداشتي و تاريخ 
گذشته با تشكيل پرونده كيفري با عنوان تهديد عليه بهداشت عمومي و 
امنيت غذايي مردم به دادسرا معرفي شده و با واحد صنفي متخلف با پلمب 
و تعقيب كيفري برخورد مي شود.  وي با بيان اينكه اين طرح در چند روز 
گذشته در سه منطقه در شهر اردبيل اجرا شد، گفت: در جريان اجراي اين 
طرح يك مركز بزرگ كه به صورت گسترده با جعل ليبل هاي تاريخ مصرف 
و برندهاي معتبر در حوزه لبنيات و مواد پروتئيني اعم از تخم مرغ، گوشت 
مرغ و ساير مواد غذايي در سطح شهر فعاليت مي كردند، شناسايي شدند. 

تأسيس انجمن شوراي زيتون در زنجان   
به منظور ساماندهي بازار زيتون و بهبود     زنجان
معيشت كش�اورزان و توليدكنندگان تا 
حدود دو ماه آينده انجمن شوراي زيتون در زنجان تأسيس مي شود. 
رئيس اتاق بازرگاني اس��تان زنجان ب��ا اعلام اين خبر گفت: بر اس��اس 
سياست هاي تدوين ش��ده، اتاق بازرگاني به همراه فعالان اقتصادي در 
تلاش است تا در راستاي بهبود وضعيت و جايگاه بخش كشاورزي نسبت 
به تأسيس انجمن شوراي زيتون زنجان اقدام كند.  غلامحسين جميلي 
افزود: با پيگيري هاي انجام گرفته مجوز انجمن زيتون اخذ شده و تا حدود 
دو ماه آينده در زنجان تشكيل مي شود.  رئيس اتاق بازرگاني، صنايع، معادن 
و كشاورزي استان زنجان با اشاره به رتبه مطلوب زنجان در كشت و توليد 
روغن و محصول زيتون در سطح كشور گفت: معتقديم با تشكيل شوراي 
زيتون در استان مي توان سهم استان زنجان از كشاورزي را در سطح ملي 
افزايش داد و حتي در مسير تعريف و ايجاد يك برند با ارزش براي استان 
گام مؤثري برداش��ت.  وي با بيان اينكه در حال حاضر به دليل موقعيت 
جغرافيايي شهرستان طارم بخش عمده اي از زيتون توليدي اين منطقه 
به ساير استان ها صادر مي شود، افزود: متأسفانه بايد بپذيريم كه در زمينه 
فرآوري محصولات متنوع اين محصول با ارزش به طور جدي وارد نشده ايم 
و حتي برنامه هاي مشخصي در سال هاي اخير تدوين نكرده ايم.  جميلي 
ادامه داد: تأسيس و تشكيل شوراي زيتون در زنجان مي تواند در ساماندهي 
بازار اين محصول و حتي بهبود وضعيت معيشت توليدكنندگان زيتون تأثير 
بسزايي داشته باشد علاوه بر اين تشكيل شوراي زيتون در زنجان زمينه را 

براي حضور سرمايه گذاران داخل و خارج استان فراهم مي كند.  
 

  اجراي طرح »تعالي« 
در مدارس چهارمحال و بختياري     

مديركل آموزش و پرورش چهارمحال      چهارمحال و بختياري
و بختياري از اجراي طرح تعالي براي 
دومين سال متوالي در مدارس استان چهارمحال و بختياري خبر داد. 
بهروز اميدي با بيان اينكه در راستاي اجراي طرح تعالي مدارس نمونه استان 
ارزيابي و معرفي شدند، گفت: اين طرح در ۱۵4 مدرسه استان برگزار شد كه 
از اين تعداد 68 مدرسه در مقطع ابتدايي، 4۳ مدرسه در مقطع متوسطه اول، 
۳۰ مدرسه متوسطه دوم، ۱۰ مدرسه فني و حرفه اي و سه مدرسه استثنايي 
زيرپوشش اين طرح بودند.  مديركل آموزش و پرورش چهارمحال و بختياري 
افزود: طرح تعالي ۲۰ درصد از كل مدارس و ۲۰ درصد از جمعيت دانش آموزي 
استان را در بر مي گيرد كه بيشتر اين دانش آموزان در مدارس پر جمعيت در 
حال تحصيل هستند.  اميدي گفت: طرح تعالي در شهرستان هاي شهركرد، 
بروجن، لردگان، كوهرنگ، اردل، سامان و فارسان اجرا شده است.  وي افزود: 
مهم ترين هدف طرح تعالي به دست آوردن مهارت ها در زندگي، ارتقاي كيفيت 
آموزشي و پرورشي مدارس، افزايش مشاركت دانش آموزان در مدارس و محور 
برقراري نظام رشد انگيزشي است.  مديركل آموزش و پرورش چهارمحال و 
بختياري ادامه داد: اين طرح به منظور بالا بردن كيفيت آموزش در مدارس 
صورت مي گيرد و با اجراي آن آموزش و پرورش استانداردهاي لازم را به دست 

مي آورد و الگوهاي مديريتي خوبي در جامعه ترويج پيدا مي كند. 

 تكميل راه آهن قزوين، رشت و آستارا 
در سال جاري

    قزوين استاندار قزوين با اش�اره به پيشرفت 
مطلوب اجراي پروژه راه آهن قزوين به 
رشت و آستارا از بهره برداري از اين خط آهن در سال جاري خبر داد. 
فريدون همتي با تأكيد بر اينكه روند پروژه از پيش��رفت خوبي برخوردار 
اس��ت و با تأمين اعتبار لازم اميدواريم امسال به بهره برداري برسد، گفت: 
توسعه شبكه ريلي در مسير كريدور شمال به جنوب و اتصال آن به خطوط 
بين المللي مي تواند در صادرات كالا مؤثر باشد و ما در اجراي شبكه راه آهن 
قزوين به رشت و آستارا مصمم هس��تيم تا هر چه سريع تر به بهره برداري 
برسد.  استاندار قزوين يادآورشد: اين پروژه از مسير سياه چشمه تا رشت به 
مسافت ۱67 كيلومتر در حال ساخت است و در امور زيربنايي بيش از ۹۰ 
درصد پيشرفت دارد.  همتي با بيان اينكه 7۰ كيلومتر از اين مسير در استان 
قزوين قرار دارد كه 4۲ كيلومتر آن ريل گذاري شده است، افزود: در سال 
گذشته 4۲۰ ميليارد تومان اعتبار براي اجراي شبكه ريلي راه آهن قزوين 
به رشت اختصاص يافت كه ۲8۰ ميليارد تومان پرداخت شد و اگر اعتبارات 

4۰۰ ميليارد توماني پروژه تخصيص يابد امسال كار به پايان مي رسد. 

 راه هاي ورود بيماري زيكا 
در استان بوشهر مسدود شد  

با برگ�زاري همايش تخصصي آش�نايي     بوشهر 
پزشكان و كارشناسان بهداشتي با بيماري 
»زيكا« در بوشهر راه هاي ورود اين بيماري در استان بوشهر مسدود شد. 
رئيس دانشگاه علوم پزشكي بوشهر با اعلام اين خبر و با اشاره به برگزاري 
همايش تخصصي آشنايي با بيماري »زيكا« در بوشهر گفت: مخاطبان اصلي 
اين نشست علمي، پزشكان عمومي و متخصص، اعضاي هيئت علمي دانشگاه 
علوم پزشكي، پرستاران و كارشناس بهداشتي استان بوشهر بودند.  عليرضا 
رئيسي با اشاره به ويژگي هاي بيماري زيكا افزود: اين بيماري يك بيماري 
ويروسي است كه از طريق حشره اي به نام »آئدس« به انسان منتقل مي شود.  
وي ادامه داد: همايش تخصصي آشنايي با بيماري »زيكا« به صورت ويدئو 
كنفرانس برگزار شد و شركت كنندگان با اين بيماري و با راه هاي پيشگيري، 
انتقال، تشخيص و روش هاي درماني آن آشنا شدند.  رئيس دانشگاه علوم 
پزشكي بوشهر افزود: هنوز موردي از بيماري »زيكا« در كشور ديده نشده اما 
پيش آگاهي از اين بيماري جزو سياست هاي اصلي وزارت بهداشت، درمان و 

آموزش پزشكي براي پيشگيري و مقابله با اين بيماري نوپديد است.

اجراي عمليات تأمين آب در اراضي پلدشت  
    آذربايجان غربي  مدير جهاد كشاورزي پلدشت از اجراي 
عمليات تأمي�ن آب در 25 هزار و 420 
هكتار از اراضي كشاورزي شهرستان پلدشت از طريق سدها خبر داد. 
قاسم تارودي زاده گفت: احياي اراضي كشاورزي در شهرستان پلدشت 
انجام مي گيرد و بر اين اس��اس از طريق سدهايي كه احداث مي شوند 
نسبت به آبرس��اني به اين اراضي از سدهاي موجود استفاده مي كنند.  
وي با بيان اينكه در ۲۵ هزار و 4۲۰ هكتار از اراضي كشاورزي شهرستان 
پلدشت عمليات تأمين آب از طريق سدها انجام مي شود، احياي اراضي 
كشاورزي را در اين شهرس��تان حائز اهميت عنوان كرد.  مدير جهاد 
كشاورزي پلدشت با بيان اينكه در اين خصوص ۲۲ هزار و ۳۰۰ هكتار 
از اراضي پاياب سد كرم آباد احيا خواهند شد، افزود: آب مورد نياز اين 
اراضي از طريق سد كرم آباد تأمين خواهد شد.  اين مسئول با اشاره به 
اعتبار هزينه شده در اين زمينه، ادامه داد: براي احياي اين ميزان اراضي 
كش��اورزي ۱۱ هزار و ۵۰۰ ميليارد ريال اعتبار مورد نياز است كه اين 
اعتبار از طريق ش��ركت آب منطقه اي و جهاد كشاورزي استان تأمين 
مي شود.  تارودي زاده با بيان اينكه احياي اراضي و تأمين آب مورد نياز 
آنها در راستاي رونق فعاليت در بخش كشاورزي انجام مي گيرد، گفت: 
لازم است تا شاهد تسريع در روند اجراي اين پروژه ها باشيم.  مدير جهاد 
كشاورزي پلدشت با بيان اينكه اقدامات احيا و تأمين آب مورد نياز سد 
قيقاج نيز در ۲ هزار و ۱7۰ هكتار در دس��ت اجراست، افزود: براي اين 

منظور ۳7۲ ميليارد ريال اعتبار در نظر گرفته شده است.

حدود 15 س�ال پيش كلن�گ اح�داث كارخانه س�يمان دهل�ران به 
زمين زده ش�د. عمليات اجرايي اي�ن طرح كليدي در س�ال 84 آغاز 
ش�د اما همچنان اين پ�روژه به مرحله افتت�اح صعود نك�رده و معلق 
مانده اس�ت. اين تعويق طولان�ي در ط�رح احداث كارخانه س�يمان 

دهلران كه قرار بود براي تعداد زيادي از بوميان اس�تان اش�تغالزايي 
كند، نه تنها نتوانس�ت ب�ه اهداف بلند خود دس�ت  ياب�د بلكه همان 
چند كارگري كه براي اج�راي اين طرح به كار گرفته ش�ده بودند هم، 
اكن�ون از كار اخراج ش�ده  و پروژه به طور كامل متوقف ش�ده اس�ت. 

پروژه مس�كن مهر به عن�وان بزرگ ترين پروژه مسكن س�ازي كش�ور 
با هدف خانه دار ش�دن قش�ر كم درآمد جامعه  در دولت گذش�ته كليد 
خورد. اين پ�روژه به ط�ور همزمان در اس�تان هاي مختلف كش�ور آغاز 
ش�د و در شهرس�تان ها و مناطق كم برخوردار بيش�تر مورد اس�تقبال 
قرار گرف�ت. تا آنجا ك�ه اهالي اين شهرس�تان ها ب�ا آرزوي صاحب خانه 

ش�دن، تمام دارايي خود را به وجه نق�د تبديل كرده و در قال�ب آورده يا 
وديعه ب�ه تعاوني ها و پيمان�كاران پرداخت كردند تا طب�ق وعده دولت و 
با حمايت هاي دولت�ي در كمترين زمان ممك�ن از زير بار اجاره نش�يني 
رها ش�وند. اما پس از گذش�ت مدت زماني از آغاز پر تب و تاب اين طرح، 
پروژه مس�كن مهر در برخي استان ها با مشكلات بس�ياري روبه رو شد. 

مريم احمدي
   گزارش يك

ميترا شهبازي
   گزارش 2

 افتتاح نخستين موزه گالري آب فارس 
در زنديه شيراز 

نخستين موزه گالري آب استان فارس      فارس
وكي�ل  آب انباره�اي  از  يك�ي   در 
واقع در ضل�ع ش�رقي ارگ كريم خان زند ب�ا حضور پن�ج نفر از 
پيشكس�وتان عرص�ه هنره�اي تجس�مي اي�ران افتتاح ش�د. 
در ضلع ش��رقي ارگ كريم خان زند آب انباري به يادگار مانده است كه در 
گذشته آب مردمان اين منطقه از ش��يراز را تأمين مي كرده و امروز ميزبان 
هنرمندان تجسمي كار اس��تان فارس شده اس��ت.  به گفته محمدهادي 
ستايش، مديرعامل انجمن هنرهاي تجسمي و سنتي استان فارس مخزن 
اصلي آب انبار محل عرضه ۲۹ اثر از هنرمندان تجسمي كار استان فارس شد 
و جذابيت فضا سبب شده كه پيشكسوتاني چون ابراهيم حقيقي، منوچهر 
معتبر، بهرام دبيري، حسين ماهر و محمد حمزه در حوزه هنرهاي تجسمي 
خواستار برپايي يك نمايشگاه گروهي شوند.  وي بر اين باور است كه ساختار 
سنتي اين بنا سبب ارتقاي هنرهاي تجسمي، سنتي، نمايش و موسيقي 
اس��تان فارس مي ش��ود، چراكه اين فضا قابليت اجراي اين هنرها را دارد.  
مديرعامل انجمن هنرهاي تجسمي و سنتي استان فارس گفت: اين آب انبار 
مدتي به موزه آب تبديل شده اما در س��ه سال گذشته متروك مانده بود تا 
اينكه با امضاي تفاهمنامه اي ميان انجمن هنرهاي تجسمي و ميراث فرهنگي 
استان در سال ۹4 اين مكان به هنرمندان تعلق گرفت.  ستايش هزينه تجهيز 
اين مكان را 6۰۰ ميليون ريال ارزيابي كرد كه توسط بخش خصوصي و انجمن 

هنرهاي تجسمي و سنتي استان فارس تأمين شده است.


